

朝陽科技大學 094學年度第2學期教學大綱  
Family Violence and Protection 家庭暴力與保護

當期課號	3480	Course Number	3480
授課教師	吳敏欣	Instructor	WU,MIN HSIN
中文課名	家庭暴力與保護	Course Name	Family Violence and Protection
開課單位	社會工作系(四進)四A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	不同型態的家庭暴力類型,成因,歷程,處置方式等.	Objectives	This course will introduce the types, causes, process and intervention skills of family violence.
教材	柯麗評、王珮玲、張錦麗 (2005)。家庭暴力—理論政策與實務。台北：巨流。	Teaching Materials	By introducing the content of the text and the literature, the teacher helps the students to understand in concepts about "domestic violence". And help to build the framework of students by introducing the practical conditions.
成績評量方式	課堂參與10%;出席10%;小組報告10%;期中考35%;期末考試35%	Grading	participation 10%; attendance 10%; group reporting 10%; mid-term exam 35%; final exam 35%
教師網頁	-		
教學內容	2/22 (三) 課程介紹 3/1 (三) 家庭暴力防治法介紹 3/8 (三) 親密伴侶暴力的定義、迷思之介紹 3/15 (三) 婦女難以離開虐待關係因素之探討 3/22 (三) 對親密伴侶暴力不同觀點之介紹 3/29 (三) 社會工作對受虐婦女之介入模式與方法介紹 4/5 (三) 放假~~ 4/12 (三) 醫療系統回應家庭暴力 4/19 (三) 期中考週! 4/26 (三) 警察系統回應家庭暴力 5/3 (三) 檢察系統回應家庭暴力 5/10 (三) 法院系統回應家庭暴力 5/17 (三) 民事保護令制度 5/24 (三) 畢業考!	Syllabus	2/22 (Wed) The introduction of the lecture 3/1 (Wed) The introduction of Domestic Violence Prevention Law 3/8 (Wed) The introduction of definition and myth of intimate partners 3/15 (Wed) The exploration of staying in the violent relationship 3/22 (Wed) Alternative perspectives of intimate violence 3/29 (Wed) The intervention of social work to battered woman 4/5 (Wed) Holiday! 4/12 (Wed) The medical system's responses to domestic violence 4/19 (Wed) Mid-term exam 4/26 (Wed) The police system's responses to domestic violence 5/3 (Wed) The procuratorial system's responses to domestic violence 5/10 (Wed) The court system's responses to domestic violence 5/17 (Wed) The system of Protection Order 5/24 (Wed) Final exam.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。